
 ملخص

يحتوي على عدة بحيث الطبية والصحية إلى جانب أن قسم منه يعتبر سياحي، يقوم المركز على تقديم الخدمات العلاجية 

أقسام، منها: الفحص والكشف وتشخيص الحالات المرضية، وتقديم العلاج اللازم لها، إضافة إلى مرحلة التأهيل ما بعد 

العلاج، كما يقدم خدمات صحية منها الساونا والمساج والصالات الرياضية وما إلى ذلك، وأخيرا قسم من هذا المركز 

ت للسائحين الراغبين بالاستجمام أو تكملة مراحل العلاج بطريقة صحية.يعتبر سياحي إذ يحتوي على مناما  

ية، التي نشر الوعي وثقافة العلاج الطبيعي بعيداً عن التدخلات الكيميائ سي في اختيار المشروع فييتمثل السبب الأسا

 صميم هذا المشروع في منطقة البحر الميت وذلك استغلالاً المدى الطويل، كما تم اقتراح تلباً على الجسم على تؤثر س

 للموارد الطبيعية الموجودة في فلسطين من معادن وأملاح مفيدة لجسم الإنسان.

Summery 

The main concept of the centre is to provide medical treatment services, in addition to the 

fact that it is used as a resort (to stay in), it consists of: examination, detection and providing 

the suitable treatment for them, in addition to the post-treatment rehabilitation phase, it 

also provides health services including sauna, massages, gums, etc... Also it provides 

bedrooms for those who want to stay in for relaxing. 

The main reason for choosing the project is to spread awareness and culture of physical 

therapy away from chemical interventions, which negatively affect the body in the long 

turn. It was also proposed to design this project in the Dead Sea area, in order to exploit the 

natural resources in Palestine of minerals and salts useful for the human body. 


